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Krátce z obsahu

Sto let železniční tratě Nemotice – Koryčany

Pokračování na str. 2

Roku 1856 vybudoval Michael Th onet 
v Koryčanech továrnu na ohýbaný náby-
tek, která prosperovala a vyvolávala potře-
by dopravy výrobků. Rovněž velkostatek 
Ludvíka Wittgensteina potřeboval náklad-
ní dopravu. Od roku 1905 byly činěny kro-
ky k získání licence ke stavbě železniční 
tratě z Nemotic do Koryčan. Koncese na 
trať byla z Vídně udělena 21.4.1906. Bez-
prostředně bylo přistoupeno k výstavbě 
tratě a k 1.6.1908 byla zahájena nákladní 
doprava

Stavební délka byla 4926 m, pracovní 
délka 4822 m. Stavebně trať sledovala tok 
řeky Kyjovky, takže trať směrem z Nemotic 
mírně stoupá, největší sklon je na „kamín-
kách“ a činí necelých 10 promile. V Koryča-
nech byly původně jen tři staniční koleje.

Trať až do roku 1920 sloužila jen 
nákladní dopravě. Až v tomto roce bylo 
vyhověno volání po zřízení osobní dopra-
vy. Tato skutečnost vyvolala nutnost vybu-
dování další koleje, byl zřízen služební 
zděný domek připojený k hornímu skla-
dišti. Byla postavena topírna za koncovým 
zhlavím a strojová služba byla tímto pře-
vedena do Koryčan. V letech 1929 až 1930 
byla jako pokračování první koleje posta-
vena vlečka do továrny, která si ve stanici 
zřídila dnešní třetí kolej.

Pro potřeby provozu byla pořízena 
jediná parní lokomotiva, pojmenovaná 
„Koritschany“, zprvu neměla žádné čísel-
né označení. Byla vyrobena v roce 1907 ve 
Florisdorfu u Vídně. Na svojí trati sloužila 
až do 40. let, dosloužila na posunu a v roce 
1950 ji ČSD zrušily. Dopravu pak zajišťo-
valy lokomotivy řady 422.0 a pak 433.0.

Osobní dopravu tvořily nejprve tři páry 
vlaků denně. Pro nízké výnosy z osob-
ní dopravy byla tato v roce 1932 zrušena 
a nahrazena autobusy, provozovanými 
Ředitelstvím státních drah v Brně. Autobu-
sové spojení bylo tvořeno pěti spoji denně. 

V roce 1938 byly autobusy dány k dis-
pozici vojenské správě a za války osobní 
doprava zůstala na vlacích z důvodu nedo-
statku pohonných hmot potřebných pro 
vedení války. 

Místní trať přežila válku bez větší-
ho poškození tratě i strojního zařízení 
a doprava byla bezprostředně po válce 
obnovena v plném rozsahu. Místní trať, 
která byla soukromá, byla po válce zestát-
něna dekretem presidenta republiky. 
V roce 1946 byla zestátněna i továrna Th o-
net-Mundus a zařazena pod UP Brno

Továrna začala vyrábět ložnice z masi-
vu, (opustila původní program ohýbaného 
nábytku), především pro Anglii. Výrobky 

se ložily do speciálních vagonů, které byly 
uzpůsobeny trajektové dopravě po moři. 
Po r. 1948 byla výroba pro Anglii ukončena 
a továrna se orientovala na odbyt do Sovět-
ského svazu a dalších východních států. Po 
dráze se dopravovaly i suroviny pro výro-
bu, trať rovněž využívalo vzniklé Jednotné 
zemědělské družstvo a státní statek přede-
vším k přepravě řepy a dalších komodit.
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Zápis ze 7. řádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany,
konaného dne 28. 2. 2008 v Koryčanech

V letech 1954 – 1958 se v Koryčanech budo-
vala přehrada na řece Kyjovce, potom úprav-
na vody , místní vodovod a posléze i vodo-
vodní řad do Kyjova. Většina materiálu na 
tyto akce byla přivezena po železnici. Nespl-
nil se, bohužel, předpoklad rozvoje osobní 
dopravy, neboť přehradu jako vodárenská 
nádrž nebylo povoleno využívat k rekreač-
ním účelům. 

V roce 1967 skončila i na naší trati par-
ní trakce a byla nahrazena motorovou a to 
vozy  řady M 240.0. Tyto lokomotivy vozily 
cestující a současně prováděly vlečkový pro-
voz. Od roku 1979 byly tyty motorové vozy 
nahrazeny řadou T444.0 se služebním vozem 
a vozem Byz-k s kamny na pevná paliva. Toto 
opatření nebylo šťastné, znamenalo snížení 
efektivity provozu a snad to bylo opatření, 
které mělo podpořit zrušení osobní dopravy, 
ke kterému došlo už v roce 1980. 

Osobní doprava byla v pracovní dny 

tvořena 7 páry spojů, v sobotu a neděli pak 
šesti páry spojů. Pro zajímavost dnes je auto-
busových spojů do Nemotic k vlaku 11 párů 
v pracovní den a 4 páry v sobotu a neděli. 
Takže v pracovní dny došlo ke zlepšení, ale 
v sobotu a neděli je dnes situace horší.

V roce 1997 byla podle nového zákona 
o drahách zrušena samostatná trať Nemotice 
– Koryčany a stala se vlečnou traťovou kole-
jí žel. stanice Nemotice. Po roce 1990 bylo 
i několik pokusů zrušit trať úplně, ale díky 
stálému využívání, především fi rmou Dřvo-
podnik Hausner, je stále vlečka v provozu. 

Na trati byla občas provozována mimo-
řádná turistická doprava, pokusy o omeze-
nou pravidelnou turistickou dopravu ale-
spoň v létě, se dosud nezdařily. Vzhledem 
k vedení tratě nivou řeky Kyjovky bez převý-
šení jaké má silnice, je toto spojení výhodné. 

Při letošním stoletém jubileu přijede 
z Veselí nad Moravou parní lokomotiva 

423.002 spolu s historickými vozy jako při-
pomínka tohoto výročí a jako připomínka 
staré slávy.

Ještě bych chtěl připomenout prameny 
použité k tomuto článku a tím je především 
zachovaná pamětní kniha železniční stanice 
Koryčany. Tuto  pamětní knihu začal v roce 
1946 psát zaměstnanec drah pan Vladimír 
Voráč (popsal ze vzpomínek a pramenů 
i události před rokem 1946), od roku 1949 – 
1956 pokračoval pan Karel Horálek. V letech 
1957 – 1960 pan Jan Krejčíř a od roku 1961 
– 1963 pan Josef Pimka. Rokem 1963 pamět-
ní kniha končí. Je rovněž na místě poděkovat 
paní Zdence Kulhánkové, která jako poklad-
ní železniční stanice tuto pamětní knihu 
zachránila před ztrátou a zničením.

Dále bylo čerpáno z časopisu „Dráha“ 
č. 6/2000 z článku „Koryčanka“, autora Leoše 
Tomančáka. 

Ing. Jaroslav Kočí

7. řádné zasedání Zastupitelstva Města 
Koryčany konané ve velké zasedací míst-
nosti na MěÚ Koryčany zahájil starosta 
Ing. Miroslav Máčel v 18.00 hodin. Zasedání 
se zúčastnilo 13 zastupitelů. 2 zastupitelé se 
omluvili. Ověřovateli zápisu byli jmenováni 
zastupitelé Josef Ketler a Ivana Chmelařo-
vá. Návrhová komise byla schválena ve slo-
žení zastupitelů Mgr. Drahomíra Čížková, 
Ing. Vladimír Plaček a Rostislav Škrabal. 
Průběh zasedání zapsal Václav Paseka.
Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Zpráva o činnosti Rady Města Koryčany
4. Zpráva o čerpání rozpočtu Města
 Koryčany za rok 2007, schválení roz-
 počtových změn
5. Schválení rozpočtu Města Koryčany 
 na rok 2008 
6. Schválení plánu investičních akcí 
 a VPP na rok 2008
7. Schválení půjček  z Fondu rozvoje 
 bydlení Města Koryčany pro rok 2008 
8. Schválení obecně závazné vyhlášky 
 Města Koryčany  č. 1/2008 o místním 
 poplatku za provoz systému shromaž-
 ďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
 vání a odstraňování komunálních 
 odpadů 
9. Rozhodnutí zastupitelstva o vstupu či 
 ne vstupu do „Sdružení místních 
 samospráv ČR“
10. Informace o Zákonu o střetu zájmu 
 (č. 159/2006 Sb.)
11. Stanovisko zastupitelstva k žádosti 
 o doplnění údajů o způsobu užívání 

 parcely p. č. 2647 v k. ú. Koryčany dle 
 UP města Koryčany a schválení dílčí 
 změny územního plánu 
12. Převody majetku města 
13. Projektový záměr výstavby FVE - 
 Koryčany
14. Schválení organizačního zabezpečení 
 následujícího zasedání zastupitelstva
15. Souhlas zastupitelstva s ozdravným 
 ořezem lip kolem kostela na náměstí 
16. Interpelace zastupitelů
17. Diskuse 
18. Návrh usnesení
19. Závěr

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění 
a schválení programu

Starosta přivítal všechny přítomné. 
Z občanů města se zasedání zastupitelstva 
zúčastnilo 5 občanů. Dále vyzval zastupitele, 
aby se vyjádřili k navrženému programu jed-
nání. Navržený program byl doplněn o bod: 
13, 15. Takto doplněný program byl schválen 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 3. Zpráva o činnosti Rady Města 
Koryčany

Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-
ložil zprávu o činnosti rady od posledního 
zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo vza-
lo zprávu na vědomí. Zpráva je přiložena 
k zápisu a je jeho součástí.

add 4.Zpráva o čerpání rozpočtu Města 
Koryčany k 31. 12. 2007, schválení rozpoč-
tových změn

Rozpočet Města Koryčany byl projednán 
a schválen na zasedání Zastupitelstva Města 
Koryčany dne 22. února 2007. Rozpočet pro 
rok 2007 byl původně sestaven na částku 

66.632.200,- Kč. Po všech úpravách rozpo-
čet činil 86.770.300,- Kč. Příjmy rozpočtu 
byly plněny na částku 86.902.334,60- Kč což 
představuje 100% a výdaje jsou čerpány na 
částku 87.241.005,65- Kč, tj. 100%. Celková 
zadluženost obce činila k 31. 12. 2007 ve výši 
23.219.452,52,- Kč. Zpráva  o hospodaření 
Města Koryčany k 31. 12. 2007, včetně  návr-
hu rozpočtových změn byla členům zastupi-
telstva předložena v materiálech pro jednání 
zastupitelstva. Zpráva je přiložena k tomuto 
zápisu a je jeho nedílnou součástí.

Hlasování:
1.Zastupitelstvo Města Koryčany vza-

lo na vědomí  zprávu o hospodaření Města 
Koryčany za rok 2007 

2.Zastupitelstvo Města Koryčany schva-
luje 13-ti hlasy přítomných zastupitelů pře-
suny v rozpočtu za rok 2007 na úrovni sku-
tečných příjmů a čerpání skutečných výdajů 
rozpočtu dle přiloženého přehledu hospo-
daření k 31. 12. 2007.

add 5. Schválení rozpočtu města 
Koryčany na rok 2008

Návrh rozpočtu města Koryčany na rok 
2008 byl podrobně projednán na jednání 
Rady Města Koryčany za přítomnosti členů 
fi nanční komise. Byl zaslán zastupitelům 
v předstihu tak, aby  se k němu mohli vyjád-
řit, popřípadě navrhnout změny. S návrhem 
rozpočtu se měli možnost seznámit i obča-
né města. Byl zveřejněn  na úřední desce 
a internetových stánkách města po dobu, tak 
jak tomu ukládá zákon o obcích. Návrh roz-
počtu je  nedílnou součástí tohoto zápisu.

Pro rok 2008 byl sestaven vyrovnaný 
rozpočet, na straně příjmů činí 44.218.500,-
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Kč, na straně výdajů činí 38.232.000,- Kč 
+ Financování (5. 5.986.500,- Kč, splátka 
půjček) = 44.218.500,-Kč.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 

13- ti hlasy přítomných zastupitelů rozpočet 
Města Koryčany pro rok 2008.

add 6. Schválení investičních akcí měs-
ta a VPP pro rok 2008

Starosta Ing. Miroslav Máčel předložil 
členům Zastupitelstva Města Koryčany 
návrh investičních a veřejně prospěšných 
prací na rok 2008 a o zařazení uvedených 
akcí bylo hlasováno.

Návrh plánu investičních akcí města na 
rok 2008 
Jedná se o tyto investiční akce:
1) Rekonstrukce Náměstí – druhá etapa
2) Stavba opěrné zídky vedle bytového 
domu o 12.b.j. čp. 268  v ul.  Masarykova
3) Budování Centra odpadového hospo-
dářství v ul. Nádražní
4) Terénní úpravy v ul. Potoky a návsi v Lís-
kovci 
5) Vybudování multifunkčního hřiště
6) Telefonní ústředna  na MěÚ Koryčany 
čp. 401

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schváli-

lo 13-ti hlasy přítomných zastupitelů návrh 
investičních akcí na rok 2008.
Návrh plánu VPP města na rok 2008
Jedná se o tyto VPP města:
1.) Dokončení interiéru malé zas. místnosti 
a rekonstrukce kuchyňky MěÚ
2.) Oprava chodníků
3.) Úprava nebytových prostor v přízemí 
úřadu čp. 401  
4.) Vybudování  parkoviště před bytovým 
dome čp. 258 v ul. Masarykova a provedení 
fasády
5.) Běžné oprava a údržba veřejného pro-
stranství a veřejné zeleně

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 

13- ti hlasy  přítomných zastupitelů návrh 
VPP na rok 2008.

add 7. Schválení půjček z Fondu rozvo-
je bydlení Města Koryčany pro rok 2008

Rada Města Koryčany vyhodnotila 
3 žádosti o poskytnutí půjčky na zvelebení 
obytných budov a staveb na území města dle 
vyhlášky Města Koryčany vlastníků byto-
vých a rodinných domů a bytů z Fondu roz-
voje bydlení města Koryčany pro rok 2008. 
Z toho fondu bude uvolněna částka ve výši 
120.000,- Kč. Výsledek výběrového řízení je 
přiložen v materiálech pro jednání zastupi-
telstva a je také přílohou tohoto zápisu. 

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo 

13-ti hlasy přítomných zastupitelů výsledek 
výběrového řízení na poskytnutí půjček 

z „Fondu rozvoje bydlení města pro rok 
2008“.

add 8. Schválení obecně závazné 
vyhlášky Města Koryčany č. 1/2008

Zastupitelstvo  Města Koryčany schva-
luje 13- ti hlasy přítomných zastupitelů 
vyhlášku města Koryčany č. 1/2008, kterou 
se nahrazuje obecně závazná vyhláška Měs-
ta Koryčany č. 5/2001 o místním poplatku 
za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění využívání a odstraňování 
komunálního odpadu včetně jejího dodatku 
č. 1/2007.

add 9. Rozhodnutí zastupitelstva 
o vstupu či ne vstupu do „Sdružení míst-
ních samospráv ČR“

Zastupitelstvo Města Koryčany odkládá 
své rozhodnutí ke vstupu Města Koryčany 
do sdružení místních samospráv ČR a pově-
řuje starostu, aby pozval na zasedání zastupi-
telstva reprezentanta tohoto sdružení.

add 10. Informace o Zákonu o střetu 
zájmu (č. 159/2006 Sb.)

Tajemník úřadu ing. Petr Celý seznámil 
zastupitele se zákonem 159/2006 Sb. o střetu 
zájmu.

Zastupitelstvo Města Koryčany bere na 
vědomí informaci o Zákonu o střetu zájmů 
(č. 159/2006)

add 11. Stanovisko zastupitelstva 
k žádosti o doplnění údajů o způsobu uží-
vání parcely p. č. 2647 v k. ú. Koryčany dle 
UP města Koryčany a schválení dílčí změ-
ny územního plánu 

Zastupitelstvo Města Koryčany nedopo-
ručuje změnu územního plánu ve využití 
na p. č. 2647 v k. ú. Koryčany a Zastupitel-
stvo Města Koryčany nebude dnes hlasovat 
o dílčí změně územního plánu, která se týká 
změny ve využití pozemků v lokalitě Náměs-
tí od čp. 401 po objekt zdravotního střediska 
čp. 370 v ul. Masarykova včetně,které jsou 
vymezeny ve stávajícím  UP města Koryča-
ny na kategorii „O“ (objekty bydlení) změnit 
na kategorii „OB“ (objekty smíšené, tj. objekt 
bydlení s občanskou vybaveností).

add 12. Převod nemovitostí na Město 
Koryčany.

Rada města Koryčany doporučila k pro-
jednání a ke schválení v Zastupitelstvu města 
Koryčany tyto převody:
1. Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 
prodej obecního pozemku p. č. 2075/3 zasta-
věná plocha o výměře 399 m2 a parcelu p. č. 
2693 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 
83 m2 vše v k. ú. Koryčany pro pana Františ-
ka Zelinku, za cenu dle znaleckého posudku
2. Zastupitelstvo  Města Koryčany schvalu-
je  výkup pozemku p. č. 2579/2 orná půda 
o výměře 419 m2  a p. č. 2580/5 zahrada 
o výměře 140 m2 z vlastnictví ing. Pavla 
Flajšhanse do vlastnictví Města Koryčany 
za účelem rozšíření stavebního místa pro 

výstavbu RD v ul. Suchý řádek, za cenu zna-
leckého posudku
3. Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 
zřízení věcného břemene k obecním pozem-
kům p.č.: 4/5,5/1,1047,5/4, v obci a k. ú. 
Koryčany za účelem uložení (zřízení), pro-
vozu, údržby, a oprav podzemního vedení 
veřejné komunikační sítě ve smyslu ustano-
vení § 104odst. 1 písm. a) zákona 127/2005, 
Sb. O elektronických komunikacích vyme-
zené přiloženým geometrickým plánem, 
a to ve prospěch oprávněného z věcného bře-
mene společnosti Telefónica Czech Repub-
lik, která je investorem stavby M-073.24795 
KM, Koryčany, Masarykova 934, KR, 1. léká-
renská
4. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
prodej nebytových prostor v bytovém domě 
12 bj. čp. 268 v ul. Masarykova. Jedná se 
o jednotku č. 268/13 (P1) o výměře 47 m2 
a jednotku č. 268/14 (P2) o výměře 54 m2 
paní Petře Kovářové za cenu 5.000,- Kč/m2

5. Zastupitelstvo Města Koryčany souhlasí 
s použitím dlažebních kostek na vydláždě-
ní plochy cca 65 m2 pro úpravu obecního 
parkoviště a zřízení parkoviště pro lékaře 
s vjezdem Dvorky (viz příloha – žádost RNDr. 
Květy Moudré, 1. lékárenská Kyjov s. r. o.)
6. Zastupitelstvo města Koryčany souhlasí 
s použitím dlažebních kostek na vydláždění 
plochy obecního parkoviště před bytovým 
domem čp. 256 v ul. Masarykovy za podpo-
ry – souhlasu projektanta (viz projekt)

add 13. Projektový záměr výstavby 
FVE - Koryčany

Zastupitelstvo Města Koryčany souhlasí:
1. s využitím části pozemku p. č. 1609/8 ve 
vlastnictví  p. Adolta a p. Vojty pro výstavbu 
FVE se zachováním cesty v dolní části, s tím, 
že cesta bude převedena na město Koryčany
2. s uzavřením smlouvy o budoucí smlou-
vě o zřízení věcného břemene na pozem-
cích města Koryčany v k. ú. Lískovec za 
účelem umístění stavby FVE na p. č. 1609/4 
a s uložením kabelu do p. č. 1609/1, 1767/1, 
1777/1 pro připojení kabelu 22 KV, trasa 
bude odsouhlasena v souladu se sdružením 
Woodcraft  Chřiby
3. s uzavřením plné moci pro ing. Rostisla-
va Marka k jednání ve věci územního řízení 
za město Koryčany, která bude specifi kována 
JUDr. Ludmilou Harvilíkovou ve spolupráci 
se stavebním úřadem
4. stanovuje výši nájemného na p. č. 1609/4, 
která bude využita pro stavbu FVE pouze na 
výměře 14980 m2 z celkové výměry 29963 
m2 z důvodu dodržení nařízených odstupů 
a zachování porostů na výměře parcely, a to: 
po dobu pěti let bude roční nájemné činit 
60.000,-Kč + infl ace, šestým rokem bude 
nájem ročně navyšován o částku ve výši 
10.000,-Kč do stropu 150.000,-Kč
5. se změnou fi rmy, která převezme celý 
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projekt k realizaci a souhlas s jejím názvem 
Fotoenergie Koryčany s. r. o.
6. s využitím obecních pozemků p. č. 1783 
ostatní komunikace  a p. č. 1786 ostatní 
komunikace k přístupu na pozemky p. č. 
1609/4 a p. č. 1609/8 v k. ú. Lískovec, na kte-
rých bude umístěna stavba FVE.

Zastupitelstvo upozorňuje ing. Rostisla-
va Marka, že v současné době jeho záměr 
výstavby FVE není v souladu s územním 
plánem a zastupitelstvo neodpovídá za pří-
padné škody, které by investorovi mohly 
z tohoto důvodu vzniknout.

add 14. Schválení organizačního 
zabezpečení následujícího zasedání zastu-
pitelstva

Starosta seznámil zastupitele s organizač-

ním zabezpečením následujícího zasedání 
zastupitelstva, jehož  návrh obdrželi všichni 
zastupitelé v materiálech k jednání v zastu-
pitelstvu.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 

13-ti hlasy přítomných zastupitelů organi-
zační zabezpečení následujícího zasedání 
zastupitelstva v Koryčanech, které se bude 
konat dne 24. 4. 2008 v 18 hodin

add 15. Souhlas zastupitelstva s ozdrav-
ným ořezem lip kolem kostela na náměstí 

Zastupitelstvo Města Koryčany souhlasí 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů s ozdrav-
ným řezem lip kolem kostela na náměstí

add 16. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace členů zastu-

pitelstva.
add 17. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi, ve které odpoví-

dal na dotazy členů zastupitelstva a přítom-
ných občanů.

add 18. Návrh usnesení
Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové 

komise přednesením zprávy. Člen návrhové 
komise pan Rostislav Škrabal přečetl návrh 
usnesení, které zastupitelé jednomyslně 
schválili.

add 19. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel podě-

koval všem za účast na dnešním zasedání 
a jednání ve 21:30 hodin ukončil.

V Koryčanech dne 28. 2. 2007

Zápis z 8. řádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany,
konaného dne 24. 4. 2008

8. řádné zasedání Zastupitelstva měs-
ta Koryčany konané ve velké zasedací 
místnosti MěÚ Koryčany zahájil starosta 
Ing.Miroslav Máčel v 18.00 hodin. Zasedá-
ní se zúčastnilo 13 zastupitelů. Dva zastu-
pitelé byli omluveni. Ověřovateli zápisu byli 
jmenováni zastupitelé pan Šmela Zdeněk 
a Drahomíra Čížková. Návrhová komise 
byla schválena ve složení zastupitelů pan 
Ing. Kočí Jaroslav, Michal Huška a Škrabal 
Rostislav. Průběh zasedání zapsal Klemm 
Milan a Ing. Celý Petr.
Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Zpráva o činnosti rady
4. Zpráva o čerpání rozpočtu města 
 Koryčany za 30. 3. 2008, schválení roz-
 počtových změn.
5. Schválení půjčky ve výši 5 mil.Kč od ČS 
 a. s. na fi nancování investičních akcí 
 města.
6. Schválení změn zadání návrhu změny 
 UP Koryčany ve využití na parcelách 
 p. č. 416//32, 416/33, 416/36, 461/39, 
 416/40 v k u.Blišice
7. Informace o postupu investičních akcí 
 a VPP
8. Převody majetku města
9. Schválení  půjčky města Koryčany ve 
 výši 18.000 Kč pro pana Vladimíra 
 Mikuláška pro řešení mimořádné osob-
 ní fi nanční situace.
10. Schválení změn zadání  návrhu změny 
 UP na parcele 1609/4 v k.u. Lískovec 
 pro realizaci projektu fotovoltaická 
 elektrárna Lískovec
11. Schválení záměru zadání změny UP 
 Koryčany z kategorie O na kategorii 
 OB. V ulicích Zámecká, Náměstí a ulice 
 Masarykova od č.370 po číslo 535.

12. Schválení organizačního zabezpečení 
 následujícího zasedání zastupitelstva
13. Interpelace zastupitelů
14. Diskuse
15. Návrh usnesení
16. Závěr

Add 1. Zahájení-add 2. Doplnění 
a schválení programu

Starosta přivítal všechny přítom-
né. Z občanů města se zasedání zastupi-
telstva zúčastnilo 8 občanů Dále vyzval 
zastupitele,aby se vyjádřili k navrženému 
programu jednání Navržený program byl 
doplněn o bod číslo 10,11.

Add 3. Zpráva o činnosti Rady města  
Koryčany

Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-
ložil zprávu o činnosti rady od posledního 
zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo vza-
lo zprávu na vědomí. Zpráva je přiložena 
k zápisu a je jeho součástí.

Add 4. Zpráva o čerpání rozpočtu měs-
ta Koryčany k 30. 3. 2008, schválení roz-
počtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryčany 
k 30. 3. 2008 obdrželi členové zastupitel-
stva v materiálech k jednání zastupitelstva. 
K uvedenému datu jsou příjmy plněny na 
částku9.895,4 tis. Kč a výdaje jsou čerpány 
na 7.710,7 tis. Kč K této zprávě nebyly dotazy 
ani připomínky ze strany zastupitelů.

Zastupitelstvo města Koryčany bere na 
vědomí zprávu o čerpání rozpočtu Města 
Koryčany k 30.3.2008 a Zastupitelstvo Města 
Koryčany schvaluje:
- 13 hlasy přítomných zastupitelů, úpravu 
rozpočtu  těmito změnami takto :
strana  příjmů
- Neinvestiční transfer na úhradu výdajů 
s výkonem státní správy ve výši 142.652,- Kč
- Neinvestiční  transfer na projekt Kulturně 

zájmové akce  ve výši15.000Kč
strana výdajů
- výdaje spojené s výkonem státní správy ve 
výši 142.651,- Kč
- informační středisko Koryčany ve výši 
15.000,-Kč

Add 5. Schválení půjčky ve výši 5 mil.
Kč od ČS a. s. na fi nancování investičních 
akcí města

Zastupitelstvo města Koryčany schva-
luje půjčku ve výši 5 mil. Kč na fi nancování 
investičních akcí města v roce 2008 všemi 
13 hlasy přítomných zastupitelů, a to:
1. od České spořitelny, a. s. částku ve výši 
3,5 mil. Kč za účelem odkupu areálu Pila 
Lindner a. s. pro vybudování komplexu 
odpadového hospodářství města Koryčany 
se splatností 10 let. Úvěr bude zajištěn roz-
počtovými příjmy s blankosměnkou
2. od jiného věřitele částku ve výši 1,5 mil. 
Kč za účelem dofi nancování 2. etapy rekon-
strukce náměstí

Add 6. Schválení změn zadání návrhu 
změny UP Koryčany ve využití na parce-
lách p. č. 416/32, 416/33, 416/36 461/39 
a 416/40 v k. u. Blišice

Zastupitelstvo města Koryčany schvalu-
je zadání návrhu  změny  UP Koryčany ve 
využití na části parcely p. č. 416/32, 416/33, 
416/36, 416/39 v k. u. Blišice, které jsou 
v územním plánu vedeny jako pastvina. 
Změna ve využití spočívá ve vymezení stá-
vající plochy na výše uvedených parcelách, 
která umožní realizaci projektu výstavby 
zařízení k výrobě elektrické energie foto-
voltaickým způsobem-fotovoltaická elekt-
rárna Blišice v obci Koryčany

Všech 13 zastupitelů města hlasovalo pro 
schválení zadání návrhu změny UP Koryča-
ny

Add 7. Informace o postupu investič-
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ních akcí a VPP
Starosta informoval o investičních akcích 

za první čtvrtletí 2008 Bylo stanoveno pořa-
dí investičních akcí“
a) Rekonstrukce náměstí 11. etapa
b) Stavba opěrné zídky u bytového domu 
Masarykova 268
c) zpevněná plocha před nebytovou plo-
chou pana Nevyjela
d) terenní úpravy Potoky a náves Lískovec
e) nová telefonní ústředna na  úřadě v budo-
vě Náměstí 401 Koryčany

Starosta informoval o pracích VPP,které 
se začínají rozbíhat. Jde o tyto práce.
1. Fasáda na nebytovém domě Masarykova 
258
2. Terénní úpravy v Potokách včetně výstav-
by nového plotu
3. Úprava na koupališti včetně montáže 
laviček
4. Úklid na obchvatu u silnice mezi Lískov-
cem a Blišicemi
5. Montáž WC na hřbitově včetně zabudo-
vání laviček
6. Úprava cesty k paní Mertové – vysypání 
makadamem

Zastupitelstvo města Koryčany bere na 
vědomí zhodnocení investičních akcí a VPP 
města Koryčany  za první čtvrtletí 2008

Add 8. Převody majetku města
Rada města Koryčany doporučila k pro-

jednání a ke schválení v Zastupitelstvu města 
Koryčany tento  převod nemovitostí:
1. Zastupitelstvo města Koryčany schvalu-
je všemi 13-ti hlasy přítomných zastupitelů 
prodej části pozemku ve vlastnictví města 
Koryčany p. č. 2568/1 ovocný sad, geome-
trickým plánem byla oddělena nová parce-
la p. č. 2568/4 zastavěná plocha, technická 
vybavenost o výměře 94 m2 v k.u. Koryča-
ny pro společnost ČEPRO a s. Důvodem je 
dořešení vlastnických vztahů k pozemku 
a ke stavbě armaturní šachty Š 9 Koryčany za 
cenu 3.290,- Kč
1b) Zastupitelstvo města Koryčany schvalu-
je 11-ti hlasy přítomných zastupitelů prodej 
nebytového prostoru v bytovém domě 14 b.j. 
č. p. 258 a 262 v ulici Masarykova. Jedná se 
o jednotku č. 262/10 (P4) o výměře 77,3 m2 
panu Lukáši Bajkovi za cenu 5000 Kč/m2.
2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlou-
vu o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemenu k obecnímu pozemku p.č. 2568/1 
v k. u. Koryčany, jeho částí vymezené geo-
metrickým plánem pro rozdělení pozemku 
a vymezení věcného břemene právo odpoví-
dající věcnému břemeni strpět právo opráv-
něného spol ČEPRO a. s. zřídit, provozovat, 
udržovat a rekonstruovat na dotčené části 
pozemku liniové zařízení (elektropřípojku), 
právo oprávněného za tímto účelem vstupo-
vat a vjíždět na pozemek v potřebném rozsa-

hu.
2b) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlouvu 
o zřízení práva odpovídajícího věcnému bře-
menu k obecním p. č. 680/1, 2568/1, 2569/3, 
2570/2, 2583/4, 2584/1, v k. u. Koryčany, 
jeho části vymezené geometrickým plánem 
pro rozdělení pozemku a vymezení věcné-
ho břemene právo odpovídající věcnému 
břemeni strpět právo oprávněného spol. 
ČEPRO, a. s. zřídit, provozovat, udržovat 
a rekonstruovat na dotčené části pozemku 
liniové zařízení stavby podzemní kabelové 
přípojky elektrické energie NN pro armatur-
ní šachtu Š 9 Koryčany, právo oprávněného 
za tímto účelem vstupovat a vjíždět na poze-
mek v potřebném rozsahu.
3. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu.Město Koryča-
ny jako budoucí povinný touto smlouvou 
budoucímu oprávněnému E.ON Distribuce, 
a. s. formou věcného břemene zřídí právo 
umožňující využití zatíženého pozemku 
p. č. 1053 v k. u. Koryčany pro účely zřízení 
a provozování zařízení distribuční soustavy 
spočívající v umístění nového podzemního 
kabelového vedení NN a pojistkové skří-
ně na části zatíženého pozemku v souladu 
s ustanovením §25 energetického zákona. 
Průběh a rozsah věcného břemene bude 
vymezen geometrickým plánem
3b) Zastupitelstvo města  Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu. Město Koryča-
ny jako budoucí povinný touto smlouvou 
budoucímu oprávněnému E-On Distribuce, 
a. s. formou věcného břemene zřídí prá-
vo umožňující využití zatížených obecních 
pozemků p. č. 631 a 551/1 v k. u. Koryčany 
pro účely zřízení a provozování zařízení dis-
tribuční soustavy s názvem Koryčany, příp. 
NN, Lunga spočívající v umístění nového 
nadzemního kabelového vedení NN na části 
pozemku v souladu s ustanovením §25 ener-
getického zákona. Průběh a rozsah věcného 
břemene bude vymezen geometrickým plá-
nem.
3c) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu. Město Koryča-
ny jako budoucí povinný touto smlouvou 
budoucímu oprávněnému E.ON Distribu-
ce, a.s. formou věcného břemene zřídí prá-
vo umožňující využití zatížených obecních 
pozemků p. č. 1410/1, 1420/2, 1467, 1388/4, 
1386, 1381/1, 1539 v k. u. Koryčany pro 
účely zřízení a provozování zařízení distri-
buční soustavy s názvem Koryčany, Sme-
tanova, obnova NN, spočívající v umístění 

5 ks nových betonových sloupů a venkovní-
ho vedení NN na části zatíženého pozemku 
v souladu s ustanovením §25 energetického 
zákona. Průběh a rozsah věcného břemene 
bude vymezen geometrickým plánem
3d) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu.Město Koryčany 
jako vlastník pozemků p. č. 1619/6, 1619/7, 
1231/2 v k. u. Koryčany touto smlouvou dává 
investorovi stavby Vodovody a kanalizace 
Hodonín a. s. souhlas k tomu, aby na uve-
dených pozemcích provedl stavbu Koryča-
ny, havarijní oprava zásobovacího řádu, 
tj. umístil nové vodovodní potrubí PE-HD 
100 prům. 250/14,8 mm a po ukončení stav-
by Město Koryčany formou věcného břeme-
ne zřídil právo přístupové cesty ke stavbě, 
tj. právo chůze a jízdy vozidlem, právo prová-
dění zemních  výkopových prací při odstra-
nění poruch nebo při rekonstrukci vodovo-
du. Průběh a rozsah věcného břemene bude 
vymezen geometrickým plánem
3e) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů Smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu, Město Koryča-
ny jako budoucí povinný touto smlouvou 
budoucímu oprávněnému E.ON Distribuce 
a. s. formou věcného břemene zřídí prá-
vo umožňující využití zatížených obecních 
pozemků p. č. 1231/2, 1232, 1619/6, 313, 
2/2, 312/3  v k.u.  Koryčany pro účely zřízení 
a provozování zařízení distribuční soustavy 
s názvem Koryčany, Tovární čtvrt, Lhot-
ka, obnova NN, spočívající v umístění 5 ks 
nových betonových sloupů a venkovního 
vedení NN na části zatíženého pozemku 
v souladu s ustanovením §25 energetického 
zákona. Průběh a rozsah věcného břemene 
bude vymezen geometrickým plánem

Add 9. Schválení půjčky města Koryča-
ny ve výši 18.000 Kč pro pana Vladimíra  
Mikuláška

Zastupitelstvo města Koryčany schvalu-
je 10-ti hlasy přítomných zastupitelů půjčku 
města Koryčany ve výši 18.000 Kč pro pana 
Vladimíra Mikuláška pro vyřešení mimo-
řádné fi nanční osobní situace.

Add 10.Schválení změn zadání návrhu 
změny UP na parcele 1609/4 v k. u. Lís-
kovec pro realizaci projektu fotovoltaická 
elektrárna Lískovec

Zastupitelstvo města Koryčany schvalu-
je 13-ti hlasy přítomných zastupitelů zadání 
změny UP Koryčany ve využití na části par-
cely 1609/4 v k. u. Lískovec, které jsou v UP 
vedeny jako pastvina. Změna ve využití spo-
čívá ve vymezení stávající plochy na výše uve-
dené parcele, která umožní realizaci projektu 
výstavby zařízení k výrobě elektrické energie 
fotovoltaickým způsobem - Fotovoltaická 
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elektrárna Lískovec v k. u. Lískovec
Add 11. Schválení záměru zadání změ-

ny UP Koryčany z kategorie O na katego-
rii OB. v ulicích Zámecká, Náměstí a ulice 
Masarykova od č. 370 po číslo 535

Zastupitelstvo města Koryčany schválilo 
8 hlasy přítomných zastupitelů záměr zadání 
změny UP Koryčany u objektů, které jsou 
vymezeny ve stávajícím UP města Koryčany 
z kategorie 0, změna na kategorii OB (objekty 
smíšené) v lokalitě ulice Zámecká, Náměstí 
a lokalita ulice Masarykova od čísla popis-
ného 535 po objekt zdravotního střediska 
č. p. 370 včetně

Add 12. Schválení organizačního 
zabezpečení následujícího zasedání zastu-

pitelstva
Zastupitelstvo města Koryčany 

schvaluje 13-ti hlasy přítomných zastu-
pitelů organizační zabezpečení 9. zase-
dání Zastupitelstva města Koryčany, 
které se bude konat dne 26. června 2008 
v 19 hodin ve velké zasedací místnosti 
MěÚ Koryčany

Add 13Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace zastupite-

lů Zastupitelstvo města Koryčany schva-
luje 13-ti hlasy přítomných zastupitelů 
s poskytnutím záruky do výše 50 tisíc Kč 
na sponzorování historické jízdy parního 
vlaku ČD dne 7.9.2008 při oslavách 100. 
výročí trati Nemotice-Koryčany

Add 14. Diskuse
Starosta otevřel diskusi, do které se však 

nikdo nepřihlásil.
Add 15. Návrh usnesení
Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové 

komise k přednesení návrhu usnesení. 
Ing. Jaroslav Kočí přečetl návrh usne-
sení, které zastupitelstvo jednomyslně 
schválilo.

Add 16. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel 

poděkoval všem za účast na dnešním 
zasedání a jednání ve 21.30 hodin ukon-
čil.

V Koryčanech 29. dubna 2008 

Zápis z 9. řádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany,
konaného dne 26. 6. 2008 v Koryčanech

9. řádné zasedání Zastupitelstva Města 
Koryčany konané ve velké zasedací míst-
nosti na MěÚ Koryčany zahájil starosta 
Ing. Miroslav Máčel v 19.00 hodin. Zasedání 
se zúčastnilo 14 zastupitelů. 1 zastupitel se 
omluvil. Ověřovateli zápisu byli jmenováni 
zastupitelé ing. Vladimír Plaček a Miroslav 
Horáček. Návrhová komise byla schválena 
ve složení zastupitelů Mgr. Drahomíra Číž-
ková, Ivana Chmelařová a Josef Ketler. Prů-
běh zasedání zapsal Václav Paseka
Program:
1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Zpráva o činnosti Rady Města Koryčany
4. Zpráva o čerpání rozpočtu Města 
 Koryčany za 31. 5. 2008, schválení roz-
 počtových změn
5. Schválení závěrečného účtu za rok 2007 
6. Informace o postupu investičních akcí 
 a VPP města Koryčany, schválení 
 smlouvy o dílo 
7. Schválení Plánu práce Rady a Zastupi-
 telstva Města Koryčany
8. Schválení návrhu zadání změny UP 
 Koryčany ve využití na parcelách p. č. 
 134/3 orná půda a p. č.134/9 orná půda 
 v k. ú. Lískovec a k. ú. Blišice, určení 
 zastupitele pro zadání změny UP č.7 
9. Převody majetku města
10. Schválení nového předsedy osadního 
 výboru v místní části Jestřabice
11. Schválení organizačního zabezpečení 
 následujícího zasedání zastupitelstva
12. Interpelace zastupitelů
13. Diskuse
14. Návrh usnesení
15. Závěr

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění 
a schválení programu

Starosta přivítal všechny přítomné. 
Z občanů města se zasedání zastupitelstva 

zúčastnilo 9 občanů. Dále vyzval zastupite-
le, aby se vyjádřili k navrženému programu 
jednání. Navržený program byl schválen 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 3. Zpráva o činnosti Rady Města 
Koryčany

Tajemník úřadu Ing. Petr Celý před-
ložil zprávu o činnosti rady od posledního 
zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo vza-
lo zprávu na vědomí. Zpráva je přiložena 
k zápisu a je jeho součástí.

add 4. Zpráva o čerpání rozpočtu Měs-
ta Koryčany k 31. 5. 2008, schválení roz-
počtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryčany 
k 31. 5. 2008 obdrželi členové zastupitelstva 
v materiálech k jednání zastupitelstva. Pří-
jmy jsou plněny na částku 15.022.800,- Kč, 
tj. 34% schváleného rozpočtu a výdaje jsou 
čerpány na částku 15.022.800,-Kč, tj. 34% 
schváleného rozpočtu.
Příjmy:
Plynofi kace   - 3.500.000,-Kč 
Financování – Půjčka + 3.500.000,-Kč 
Výdaje:
Televizní ústředna - částka ve výši 90.000,-
Kč z třídy 5 na třídu 6
Programy - částka ve výši 154.000,- Kč z tří-
dy 5 na třídu 6
Měřič rychlosti - částka ve výši 45.000,- Kč 
z třídy 5 silnice na třídu 6 bezpečnost

K této zprávě nebyly dotazy ani při-
pomínky. Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo města Koryčany bere na 

vědomí zprávu o čerpání rozpočtu Měs-
ta Koryčany k 31. 5. 2008 a Zastupitelstvo 
Města Koryčany schvaluje všemi 14-ti hlasy 
přítomných zastupitelů rozpočtovou změnu 
č. 2/2008. 

add 5. Schválení závěrečného účtu 

Města Koryčany za rok 2007
Zprávu k tomuto bodu přednesl starosta. 

Uvedl, že závěrečný účet města byl vypra-
cován jak z účetní uzávěrky za rok 2007 tak 
také z přezkoumání hospodaření města, 
který provedl pracovník Krajského úřadu 
Zlínského kraje, odboru Kanceláře ředitele 
kontrolního oddělení.

Součástí závěrečného účtu je příloha 
Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaře-
ní ÚC Koryčany za rok 2007. Při přezkou-
mání hospodaření ÚC Koryčany za rok 2007 
byly zjištěny chyby a nedostatky (§10 odst. 3 
písm. C) zákona č. 420/2004 Sb., Nedostatky 
spočívají v porušení rozpočtové kázně hod-
nocené jako závažnost C1. Chyba spočívá 
v tom, že „Rozpočtový výhled - 2003 až 
2023“ neobsahoval předepsané náležitosti, 
tzn. nejbližší 2 roky musí být investiční akce 
doplněny o náklady a příjmy a výdaji. 

K zjištěným chybám auditem za rok 
2007 Zastupitelstvo Města Koryčany navrh-
lo do usnesení toto nápravné opatření: Roz-
počtový výhled na období 2009 – 2011 bude 
schválen do 30. 9. 2008.

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat. 

Hlasování:  
Zastupitelstvo Města Koryčany schva-

luje, 14-ti hlasy přítomných zastupitelů, 
závěrečný účet Města Koryčany za rok 2007 
s výhradou. K zjištěným chybám auditem 
za rok 2007 Zastupitelstvo Města Koryčany 
schvaluje tato nápravná opatření: Rozpoč-
tový výhled na období 2009 – 2011 bude 
schválen do 30. 9. 2008.

add 6. Informace o postupu investič-
ních akcí a VPP města Koryčany, schválení 
smlouvy o dílo 

Starosta informoval přítomné o pos-
tu prácí na investičních akcí a VPP města 
Koryčany. 
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• Z investičních akcí se jedná o II. etapu 
rekonstrukce náměstí- rozhodnutí o přiděle-
ní dotací bude v měsíci červenec
• Dále pokračují práce na přípravě inves-
tiční akce „Odpadové centrum – Město 
Koryčany“. K uvedenému účelu byl odkou-
pen areál Pila Lindner. V souvislosti této 
akce starosta předkládá ke schválení v zastu-
pitelstvu smlouvu o dílo, která se uzavírá 
mezi městem Koryčany a zhotovitelem díla 
ENVIprojekt s. r. o. Předmětem této smlou-
vy jsou projektové práce
• Bude provedena stavba opěrné zídky ved-
le bytového domu 268 a nemovitostí pana 
Taszliho
• Z veřejně pospěšných pracích je v součas-
né době budován chodník v Tovární čtvrti. 
Je prováděna běžná oprava a údržba veřejné-
ho prostranství a veřejné zeleně

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat: 
1. Zastupitelstvo města  Koryčany bere na  
vědomí informaci o postupu investičních 
akcí a VPP města Koryčany 
2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 
13-ti hlasy přítomných zastupitelů, 1 zastu-
pitel se zdržel hlasování, smlouvu o dílo 
„Odpadové centrum –Město Koryčany“

Dále starosta předkládá zastupitelstvu 
návrh na poskytnutí fi nanční dotace pro 
stavebníky na demolici starých rodinných 
domů za účelem vytvoření stavebního mís-
ta pro výstavbu novostavby RD ve stávající 
zástavbě. Důvodem je využití již vybudova-
ných inženýrských sítí a obnova staré zástav-
by.

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat-

Hlasování:
Zastupitelstvo města  Koryčany schvalu-

je, 14-ti hlasy přítomných zastupitelů, záměr 
fi nanční dotace pro stavebníky na demolici 
starých RD za účelem vytvoření stavebního 
místa pro výstavbu novostavby RD ve stáva-
jící zástavbě. Návrh podmínek pro poskyt-
nutí dotací bude zastupitelstvu předložen 
v měsíci září 2008.

add 7. Schválení Plánu práce Rady 
a Zastupitelstva Města Koryčany na 
2. pololetí roku 2007

Starosta seznámil zastupitele s návrhem 
plánu práce Rady a Zastupitelstva Města 
Koryčany na II. pol. 2008.  Návrh obdrželi 
zastupitelé v materiálech k jednání zastu-
pitelstva. K tomuto bodu nebyly dotazy ani 
připomínky. Starosta přečetl návrh usnesení 
a nechal o tomto bodu hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schva-

luje všemi 14-ti hlasy přítomných zastupi-
telů plán práce Rady a Zastupitelstva Města 
Koryčany na 2. pololetí roku 2008.

add 8. Schválení návrhu zadání změ-

ny UP Koryčany ve využití na parcelách 
p. č. 134/3 orná půda a p. č.134/9 orná půda 
v k. ú. Lískovec a k. ú. Blišice, určení zastu-
pitele pro zadání změny UP č. 7 
1. Zastupitelstvo města Koryčany nemá 
námitek proti realizaci projektu – výstavba 
zařízení na výrobu elektrické energie foto-
voltaickým způsobem, fotovoltaická elek-
trárna Blišice v obci Koryčany, k. ú. Blišice 
a na parcele p. č. 416/39.
2. Zastupitelstvo města Koryčany určuje pro 
zadání změny UP č. 7 zastupitele Ing. Miro-
slava Máčela.
3. Zastupitelstvo Města Koryčany odkládá, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, rozhod-
nutí k zadání návrhu změny UP Koryčany ve 
využití na parcelách p. č. 134/3 a p.č. 134/9 
v k. ú. Lískovec, které jsou v UP vedeny jako 
orná půda. Změna ve využití spočívá ve 
vymezení stávající plochy na výše uvedených 
parcelách, která umožní realizaci projek-
tu výstavbu rodinných domů. Před dalším 
projednáním v zastupitelstvu bude vyžádán 
předběžný rozpočet na inženýrské sítě. 

add 9. Převod nemovitostí  na Město 
Koryčany

1. Prodej nemovitostí (viz příloha)
Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 

o tomto bodu hlasovat. 
• Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, prodej 
pozemku ve vlastnictví města Koryčany 
p. č. 55 zahrada o výměře 172 m2 v k. ú. Bli-
šice, pro Radmilu Novotnou za cenu dle zna-
leckého posudku.

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat. 
• Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, prodej 
části pozemku ve vlastnictví města Koryča-
ny p. č. 2445/2 o výměře cca 18 m2 a části 
pozemku p. č. 244/15 o výměře cca16 m2 
v k. ú. Koryčany v ulici Nad zahradami pro 
Ing. Simonu Povodovou, za cenu dle znalec-
kého posudku. Výměra parcel bude upřes-
něna geometrickým plánem, který bude 
vyhotoven na náklady kupující.

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat. 
• Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, prodej 
části pozemku ve vlastnictví města Koryča-
ny p. č. 2065/1 ostatní plocha, geometric-
kým plánem byla oddělena nová parcela 
p. č. 2065/5 o výměře 156 m2 v k. ú. Koryča-
ny, pro Václava Miklíka, za cenu dle znalec-
kého posudku.

2. Smlouva o zřízení práva odpovídající-
ho věcnému břemenu (viz příloha )

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat. 
• Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, Smlouvu 

o budoucí smlouvě o zřízení práva odpo-
vídajícího věcnému břemenu k obecnímu 
pozemku PK p. č. 580 v obci Koryčany 
a k. ú. Jestřabice, jeho části vymezené geome-
trickým plánem pro vymezení věcného bře-
mene práva odpovídající věcnému břemeni 
strpět práva oprávněného spol. ČEPRO, a. s. 
zřídit, provozovat, udržovat a rekonstruovat 
na dotčené části pozemku podzemní vedení 
produktovou DN 200 včetně jeho příslušen-
ství, ochranného pásma právo oprávněného 
za tímto účelem vstupovat a vjíždět na poze-
mek v potřebném rozsahu.

3. Smlouva o prodeji STL plynovod, 
místní část Blišice, Lískovec, Jestřabice (viz 
příloha)

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat. 
• Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje, 
14-ti hlasy přítomných zastupitelů, prodej 
STL plynovod, místní část Blišice, Lískovec, 
Jestřabice (viz příloha) za kupní cenu ve výši 
4.900.000,-Kč pro JMP Net, s. r. o. Plynáren-
ská 499/1, Brno. 

add 14. Schválení nového předsedy 
osadního výboru v místní části Jestřabice

Starosta informoval zastupitelstvo 
o žádosti pana Bedřicha Štafa (čj. 734/2008 
ze dne 7. 5. 2008) o zproštění funkce předse-
dy a současně člena osadního výboru Jestřa-
bice ze zdravotních důvodů. (Pan Bedřich 
Štafa mezitím zemřel) Současně zastupi-
tele informoval o jeho návrhu  na náhradu 
za sebe paní Ing. Romanu Šlesingerovou. 
Jmenovaná souhlasí s členstvím v osadním 
výboru a  také je ochotna přijmout funkci 
předsedy tohoto osadního výboru.

Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 
o tomto bodu hlasovat. 

Zastupitelstvo Města Koryčany schvalu-
je paní Ing. Romanu Šlesingerovou za čle-
na osadního výboru místní části Jestřabice 
a současně ji zvolilo za předsedou tohoto 
osadního výboru. 

add 10. Schválení organizačního 
zabezpečení následujícího zasedání zastu-
pitelstva

Starosta seznámil zastupitele s organizač-
ním zabezpečením následujícího zasedání 
zastupitelstva, jehož  návrh obdrželi všichni 
zastupitelé v materiálech k jednání v zastu-
pitelstvu.

Zastupitelé doporučili doplnit organi-
zační zabezpečení následujícího zasedání 
doplnit o projednání těchto bodů :
• Schválení návrhu zadání změny UP 
Koryčany ve využití na parcelách p. č. 134/3 
orná půda a p. č.134/9 orná půda v k. ú. Lís-
kovec
• Rozpočtový výhled na období 2009 – 2011 
bude schválen do 30. 9. 2008.  
• Návrh podmínek pro poskytnutí dotací 
bude zastupitelstvu předložen v měsíci září 
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2008.
Starosta přečetl návrh usnesení a nechal 

o tomto bodu hlasovat. 
Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 

14-ti hlasy přítomných zastupitelů organi-
zační zabezpečení následujícího zasedání 
zastupitelstva v Koryčanech, které se bude 
konat dne 25. 9. 2008 v 19 hodin.

add 11. Interpelace zastupitelů
Starosta otevřel interpelace členů zastu-

pitelstva.
• Ing. Jaroslav Kočí v interpelacích sezná-
mil zastupitele i přítomné občany s Inte-
grovaným dopravním systémem Jihomo-
ravského kraje, který bude zahájen dne 
28. 6. 2008. Bude vydán nový jízdní řád, 
který bude v prodeji ke konci příštího týd-
ne, tj. do 4. 7. 2008. Současně informoval 

přítomné o změnách v jízdních řádech. 
Zastupitelstvo ho pověřilo k vyřízení 
připomínek města Koryčany ke spojům 
v integrovaném dopravním systému Jiho-
moravského kraje.
• Ivana Chmelařová v interpelacích pouká-
zala na parkování na náměstí a za zdravot-
ním střediskem. Starosta informoval pří-
tomné, že se připravuje výběr parkovného 
na náměstí. Bude řešeno až po dokončení 
úpravy II. etapy náměstí.
• Rostislav Škrabal v interpelacích infor-
moval o stavu jednání  s panem Soldo-
šem ke skládce dřeva na soukromích 
pozemcích v Blišicích na bývalém areálu 
kravína. Jmenovaný byl vlastníky písem-
ně vyzván o vyklizení jejich pozemků 
v termínu do 30. 6. 2008. Pan Soldoš 
s vlastníky nekomunikuje ani neodpoví-

dá na písemné upozornění. Vlastníkům 
předmětných pozemků byl doporučen 
návrh na podání žaloby pro vyklizení 
pozemků.

add 12. Diskuse 
Starosta otevřel diskusi, do které se nikdo 

nepřihlásil.
add 13. Návrh usnesení
Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové 

komise přednesením zprávy. Člen návrhové 
komise pan Rostislav Škrabal přečetl návrh 
usnesení, které zastupitelé jednomyslně 
schválili.

add 14. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel podě-

koval všem za účast na dnešním zasedání 
a jednání ve 20:45 hodin ukončil.

V Koryčanech dne 30. 6. 2008

Výročí úmrtí Františka Pivody – 110 let
František Pivoda, hudební pedagog 

a skladatel, je pochován spolu se svým brat-
rem Kašparem na koryčanské hřbitově. O jeho 
životě a díle bylo publikováno několik článků 
při stoletém jubileu jeho úmrtí. Redakce získa-
la kopii údajů o Františku Pivodovi z „Česko-
slovenského hudebního slovníku“, vydaného 
v roce 1965 pod redakcí Graciana Černušá-
ka, Bohumíra Štědroně a Zdenko Nováka.
Kvůli obsáhlosti hesla je provedeno zkrácení 
v části, kde je citovaná literatura. Negativní 
hodnocení je poplatné orientaci naší hudební 
vědy názorům akademika Zdeňka Nejedlého, 
který nekriticky odsuzoval všechny hudební 
směry mimo Bedřicha Smetany.

Pivoda František, český pěvecký 
pedagog narozený 19.10.1824 Žeravice (okr. 
Hodonín), zemřel 4.1.1908 Praha (pohřben 
v Koryčanech, okr. Kroměříž). Bratr Kašpar 
Pivoda, který jej spolu s Fr. Obdržálkem od 
11 let učil hudbě Bučovicích (do 1836). Fun-
datista kostela sv. Jakuba v Brně (1839/40), 
kde zároveň studoval na normální hlavní 
škole, navštěvoval vyučování pro kandidáty 
učitelství (do 1842) a absolvoval kurs cír-
kevního zpěvu u Josefa Dvořáka.  Učitelský 

pomocník v Zábřehu na Moravě (1842 – 1844), 
pak ve Vídni (od 1844), kde se učil zpěvu ve 
Spolku pro pěstování a šíření pravé církevní 
hudby (1845) studoval normální hlavní ško-
lu  (do 15.7.1845) u Josefa Drechslera, kon-
trapunkt u Ludvíka Rottra, klavír u Bedřicha 
Halma a K. B. Bockleta; koncertnímu i dra-
matickému zpěvu se učil u Josefa Staudigla 
a Vlacha G. Basadonna, u něhož poznal doko-
nalou italskou metodu. Tehdy se začíná jeho 
skladatelská činnost (vydal skladby ve Vídni 
u Witzendorfa, Mechettiho, Spina a v Praze 
u Christopha & Kuhé a R. Veita) a vlastenecká 
spolupráce se Slovanskou besedou. Vyzkou-
šel italskou pěveckou metodu jako učitel dětí 
u knížete Khevenhüllera (I. 1853 až VI. 1860), 
s jehož rodinou pobýval v létě v Komorním 
Hrádku u Chocerad v Čechách. Po uvolnění 
českého politického života usadil se v Praze 
(od zimy 1860), kde učil zpěvu v šlechtických 
rodinách a vychovával pěvce pro operu (od 
1881). Patřil zároveň k prvním členům Umě-
lecké besedy a Hlaholu. Majitel ústavu pro 
vyučování operního zpěvu (od 1869), proslu-
lé „Pivodovy pěvecké školy“. Nepochopil ani 
Wagnerovu, ani Smetanovu reformu, naopak 

jako redaktor Hudebních listů (1874 až 1875) 
šířil mylné a zmatené názory o slovanské teo-
rii české hudby. Jeho osobní útoky na Smetanu 
(v Osvětě od 1872), jemuž vytýkal hlavně od 
Dalibora wagnerismus a „nezáživnou cizotu“, 
pramenily nejen z uražené ješitnosti pěvec-
kého pedagoga, ale též z neznalosti a malosti 
zavilého odpůrce. Marně žádal o místo profe-
sora zpěvu na české technice v Praze (1880). 
Jako pedagog zpěvu má značný význam, a to 
pro hudební výchovu školskou i pro umělecké 
adepty. Skladatelsky úplně zapadl. Vydal řadu 
učebnic pro výuku zpěvu a spolu s bratrem 
Kašparem řadu zpěvníků pro výuku zpěvu 
na obecných ško-
lách, které vycházely 
z úprav lidových pís-
ní.

Dále následuje 
seznam literatury, 
která F. Pivodu citu-
je, nebo se o něm 
zmiňuje. Pozůstalost 
F. Pivody je uložena 
ve Smetanově muzeu 
v Praze. 

Malé turnaje v malých hrách
Člověče nezlob se, pexeso, piškvorky, 

puzzle nebo dáma nejsou náročné hry, o vý-
hře a úspěchu rozhoduje náhoda i štěstí.

Vždyť ve hře nemusí jít vždy o prven-
ství, ale samotná hra a umění si hrát může 
být cílem hry.

Děti, žáci 1.stupně ZŠ Koryčany se rádi 
hrají a hra je pro ně zábavou. V průběhu 
uplynulého školního roku se uskutečnili 
tyto malé turnaje a zájem byl překvapivě 
velký, účastnili se žáci všech tříd od 1. až 
5. třídy. Z každé třídy byli vybráni zástup-

ci, kteří reprezentovali svůj ročník. Svou 
účast si zpravidla museli vybojovat v tříd-
ních kolech, jindy byli vybráni dle zájmu. 
Turnaje probíhali ve sportovním duchu, 
bylo znát nadšení a radost ze hry. Hod-
nocení bylo ve dvou kategoriích – mladší 
a starší žáci 

Ocenění byla symbolická, avšak radost 
upřímná.

Vždyť radost z maličkostí je radost 
z každodenního života.

Mgr. A. Kubáčková
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Oslava svátku svatého Vavřince
V Koryčanech je pouť na svátek Naro-

zení Panny Marie 8. září a v tomto termínu 
se slaví již od nepaměti. Nabylo tak tomu 
vždy, kostel je zasvěcen svatému Vavřinci 
a původní  posvícení bylo slaveno k tomu-
to svátku. Když byla do Koryčan přenese-
na socha Panny Marie s děťátkem, kterou 
provázela zázračná legenda, došlo postup-
ně k přenesení poutě k mariánskému svát-
ku. Kdy se tak stalo přesně nevíme a není 
to podstatné. Podstatná je skutečnost, že 
tak došlo k postupnému potlačení význa-
mu původního patrona, římského mučed-
níka svatého Vavřince. 

Nynější duchovní správce vyslovil 
podivení nad tím, jak jsme tak snadno 
zapomněli na svého patrona a navrhl vrá-
tit se k původnímu termínu oslavou tzv. 
farního dne, který se stává v řadě farností 
zvyklostí. Při farním dnu sejdou se farní-
ci ve vhodném prostředí, většinou ve far-
ních zahradách nebo dvorech, a společně 
se zúčastní nejrůznějších kulturních akcí: 
koncertů, divadelních vystoupení, výstav, 
zábavných akcí pro děti při zajištění občer-
stvení. Smyslem těchto oslav je neformální 

setkání širšího okruhu lidí bez ohledu na 
stupeň jejich zapojení do života farnosti. 
Jsou tedy na tyto akce vítání všichni, bez 
ohledu na jejich účast na bohoslužbách.

Letos vyšel svátek svatého Vavřince 
(10. srpen)  přímo na neděli, takže na ten-
to den byla připravena naše akce. Byla to 
premiéra, vyšli jsem ze zkušeností okol-
ních farností a zkoušíme, jak bude tato 
slavnost přijata u nás. 

V 11 hodin byla slavnostní mše svatá, 
i její hudební doprovod byl jiný než obvyk-
le. Spolu s varhanami účinkoval pozoun 
a fl étna, svoji účast měla i schola s kyta-
rami. 

Ve 14 hodin odpoledne začala druhá 
část oslavy, na farním dvoře. Hodně atrak-
cí bylo připraveno pro děti. Nafukovací 
skákací hrad vázal trvale část dětí. Hlavně 
chlapci si užívali projížďku na elektrickém 
autě až do úplného vybití akumulátorů. 
Za potokem čekali dva poníci, kteří byli 
dispozici k projížďkám. Řada soutěží byla 
připravena pro soutěživé děti a pro všech-
ny zúčastněné  byly připraveny drobné 
odměny. 

Zřejmě největší zájem poutala cimbálo-
vá muzika Dubina z Kroměříže, která celé 
odpoledne doprovázela hudbou a lidový-
mi písničkami. Příjemné bylo i zajištěné 
občerstvení. Opečené selátko bylo příjem-
ným překvapením, čepovalo se pivo i kofo-
la, k dispozici byla zmrzlina, další nápoje 
a pochutiny v širokém výběru. Obětavé 
ženy napekly slavnostní koláče a cukroví. 
Počasí se vydařilo a tak přišlo dost účast-
níků, kteří mnohdy s celými rodinami 
strávili příjemné, pohodové odpoledne. 

Domníváme se, že to byla vydařená 
akce a doufáme, že si postupně najde svoje 
místo jako naše interní slavnost před hlav-
ní poutí. Při hlavní pouti, kvůli velkému 
počtu cizích návštěvníků, není prostor pro 
takovou rodinnou slavnost, takže si myslí-
me že obě slavnosti by mohly nadále exis-
tovat vedle sebe, aniž by si konkurovaly.

Na závěr je nutné poděkovat všem, kdo 
se aktivně chopili příprav této slavnosti,  
pracovali při jejím zajištění a tak přispěli 
ke zdaru akce.

Ing. Jaroslav Kočí
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Tajná distribuce nezávadných knih
Jednou se mne zeptal: „Jel jste někdy 

přes západní Německo vlakem?“ A když 
jsem přisvědčil, pokračoval: „Ty mládence 
a děvčata, co do kupé, ze kterých byla slyšet 
čeština nebo slovenština, házeli Tigridovo 
Svědectví a další exilové knihy a časopisy, 
tak ty jsem platil já.“

To bylo jedno z přiznání, které jsem od 
Zdeňka Mastníka během posledních pat-
nácti let, co jsme spolu debatovali v Praze 
a v Londýně, slyšel. Nemluvil o tom často, 
nechlubil se, ale protože jsem se zajímal 
o zákulisí studené války, tyhle informace 
z něho postupně vypadaly. Jsem si jist, že 
mi pověděl nebo naznačil jenom malou část 
toho, co udělal – byl příliš skromný a kromě 
toho zastával stanovisko mnoha příslušníků 
tajných služeb, že o těchto věcech se nemá 
mluvit, že si mají tato tajemství odnášet 
do hrobu. A to on udělal – 10. dubna 2008 
v motolské nemocnici zemřel.

Zdeněk Mastník byl dlouholetým 
redaktorem českého vysílání BBC v Lon-
dýně, do penze odcházel v roce 1979 jako 
jeho šéf. Ovšem za nejdůležitější – jak 
vždycky zdůrazňoval – považoval práce ve 
své fi rmě, která zprostředkovávala výmě-
nu akademických publikací mezi Výcho-
dem a Západem a navíc pašovala do všech 
východoevropských a středoevropských 
států i exilovou literaturu.

Prohřešek proti Sovětům
Narodil se 5. července 1920 v učitelské 

rodině v Miloticích u Hodonína. Po válce 
začal studovat na Vysoké škole obchodní 
v Praze. A taky se angažoval ve studentském 
hnutí – to nakonec změnilo jeho život.

V létě 1947 se účastnil jednání Mezi-
národního svazu studentstva v Paříži. Při 
jedné večeři vykládal ostatním, jak dostal 
do pražské kanceláře dopis 250 matek ze 
Slovenska: „Sovětští vojáci nám odvlékli 
syny a my o nich nic nevíme!“ Nachomýt-
li se k tomu španělští novináři, kteří tohle 
vyprávění s chutí zveřejnili. Český předse-
da MSS Josef Grohman poslal Mastníka 
okamžitě zpátky. A o jeho prohřešku podal 
referát příslušným úřadům, které mu ode-
braly pas.

Doma za ním přišli příslušníci sovětské 
bezpečnosti NKVD, aby se ho vyptali na 
podrobnosti. To ho vyděsilo. Okamžitě šel 
na policejní prezídium do Bartolomějské 
ulice v Praze za policejním radou Holán-
kem, starým sociálním demokratem.

Zkušený policajt mu vynadal a přidal 
doporučení: „Musíš zmizet! Na půl roku 
musíš pryč!“ Pomohl mu opatřit nový pas, 
také někteří jiní sociálně demokratičtí 
úředníci přidali na žádost o něj své pod-

pisy.
Novinářem v uprchlických táborech
V prosinci 1947 odjel Mastník jako 

vysokoškolák na praxi do Velké Británie. 
Měl tam přátele, protože jako studentský 
funkcionář vozil do Londýna různé mate-
riály.

Po únorovém komunistickém převra-
tu už v zahraničí zůstal. Někdy v dubnu 
navázal kontakt s rozhlasovou stanicí BBC. 
Čtyři roky působil jako reportér v uprchlic-
kých táborech v západním Německu – psal 
pro BBC a americkou tiskovou agenturu 
Foreign News Service o bídě a nadějích 
desetitisíců Čechů a Slováků, kteří hle-
dali svobodu na Západě. Samozřejmě své 
články a relace musel podepisovat krycím 
jménem, protože doma zanechal rodiče 
a přátele, které by mohla Státní bezpečnost 
kvůli němu pronásledovat.

Koncem roku 1949 získal Mastník od 
jednoho člena ruské emigrantské orga-
nizace NTS jako první novinář zprávu 
o pokusném výbuchu sovětské atomové 
bomby.

Hned po Únoru založil Českoslo-
venskou studentskou informační službu 
(Czechoslovak Students Information Ser-
vice), do níž získal několik dobrovolníků. 
Tato služba obstarávala pro české a sloven-
ské studenty stipendia na západoevrop-
ských univerzitách. Fungovala dva roky.

Když se od kamarádů, kteří organi-
zovali československé vysílání Svobodné 
Evropy, dověděl, že potřebují posílat novi-
ny z domova, hned se toho ujal. V roce 
1950 kvůli tomu ještě se dvěma přáteli 
založil fi rmu Interpress Ltd. V Hampstea-
du – každý dal deset liber. A tuhle činnost 
postupně rozšiřovali.

„Měli jsme malou tiskárnu s ruční 
sazbou, abychom mohli vydávat katalogy 
knih a časopisů,“ vzpomínal. „Chtěl jsem 
také vydat všechny knihy Karla Čapka. 
Po dohodě s Juliem Firtem a jeho fi rmou 
v New Yorku jsme zažádali o příděl papí-
ru. V jednom svazku jsme vydali Anglické 
listy a Hovory s TGM. Víc se nám nepo-
dařilo.“

Současně obstarával učebnice anglič-
tiny a slovníky pro naše studenty, kteří 
dostávali stipendia na západních uni-
verzitách. Tak se rodily osobní kontakty 
s budoucími lektory a profesory.

Péče o Helenku
V dubnu 1951 vzkázal Mastníkovi 

jeden známý ze západního Německa: „Při-
jede tam jedna mladá uprchlice, jmenuje 
se Helenka Polívková. Postarej se o ni, 
v Anglii ještě nebyla.“

Čekal na ni na železniční stanici Vic-
toria uprostřed Londýna. Také jedna její 
kamarádka. Líbila se mu od první chvíle. 
Žádné zaměstnání na ni nečekalo – nabí-
dl jí proto místo ve své fi rmě, potřeboval 
někoho do zásilkové služby.

Vykládal jí, jak vypadá britský způ-
sob života. Ale brzy přišel na to, že ho 
zná. Za války sloužila v britské armádě na 
Středním východě. Byla stejně stará jako 
on – narodila se 22. října 1920 v Křivo-
klátě. V devatenácti utekla do Jugoslávie, 
odtamtud do Palestiny a tam vstoupila do 
Pomocných technických služeb britské 
armády. Stejně jako mnoho jiných českých 
děvčat se naučila řídit náklaďáky a vozila 
jimi zásoby pro vojáky z Haify do Alexan-
drie. Také psala zprávy do českého vysílání 
káhirského rozhlasu a studovala na Káhir-
ské univerzitě.

Domů se vrátila v dubnu 1946. Studo-
vala na Vysoké škole sociální a právní, ale 
po únoru 1948 ji vyhodili jako „reakčního 
živla“. Na Slovensku se pokusila o útěk do 
Rakouska, ale převaděčka byla agentkou 
StB. Soud ji poslal na 18 měsíců do věze-
ní. Po návratu na svobodu se dověděla 
o chystaném odletu tří dopravních letadel. 
Koupila si letenku do stroje, který odlétal 
24. března 1950 z Bratislavy do Prahy.

Po přistání v Mnichově dostala oka-
mžitě vízum do Británie. Zůstala však ještě 
ve Frankfurtu, kde pracovala pro uprchlic-
kou organizaci IRO.

Třebaže se Helenka brzy přestěho-
vala do Zdeňkova bytu, v červenci 1952 
nastoupila do československé sekce britské 
výzvědné služby. Potřebovali ji tam víc než 
v zásilkové fi rmě.

Mastník se už v uprchlických tábo-
rech stýkal s důstojníky západních taj-
ných služeb. Teď se díky Helence dostal 
do bezprostředního kontaktu s britskou 
výzvědnou službou MI 6 a později zřejmě 
i s kontrašpionáží MI 5. A z jeho občas-
ných poznámek jsem pochopil, že se 
s chutí účastnil různých zpravodajských 
her s československými vyzvědači, kteří 
úřadovali na ambasádě – her, které jim 
měly ztěžovat činnost. Ovšem o těchto 
podrobnostech se zpravidla nemluví.

S některými českými exilovými zpravo-
dajci se skamarádil, stali se přáteli na celý 
život. Rovněž získal přátele mezi bývalými 
důstojníky britské výzvědné služby z doby 
války.

Na počátku nevinná výměna knih
V roce 1952 nabídla Mastníkovi lon-

dýnská redakce československého vysílání 
BBC trvalé zaměstnání. A tam se zrodila 



strana 11Číslo 2 a 3/2008 Koryčanský zpravodaj

nová rubrika, která si brzy získala doma 
širokou popularitu: „Volá Londýn – pořad 
Týden v Británii pro vás připravil Pavel 
Holan.“ Použitím pseudonymu chtěl 
uchránit své blízké před perzekucí Státní 
bezpečnosti. Ale lidé, kteří ho blíže znali, 
jeho hlas poznávali – jeho bývalá sekre-
tářka upozornila Mastníkova otce, že syn 
mluví z londýnského rozhlasu. Od roku 
1969 připravoval tento pořad i vedle svých 
povinností vedoucího české redakce BBC.

Firmu zajišťující dodávku českoslo-
venských novin do New Yorku a vydává-
ní i distribuci různých tiskovin řídil jako 
profesionální novinář jenom zpovzdálí, 
ale stejně důrazně. Ovšem brzy se naskyt-
la příležitost ji podstatně rozšířit a zdo-
konalit.

„Začalo to náhodou,“ napsal později. 
„Někdy v roce 1956 se konal v Helsinkách 
sjezd Mezinárodního svazu mládeže, či 
jak se to jmenovalo, sponzorovaný vláda-
mi komunistických zemí. Zajel jsem tam 
jako reportér BBC. Mezi tlumočníky se 
proslechlo, že jsem tam i já – a všichni byli 
varováni před stykem se mnou. Navzdory 
tomu někteří projevili zájem se tajně setkat. 
Hned první večer mi někdo o půlnoci volal 
telefonem, jestli ještě nespím, že by se rád 
u mne v pokoji zastavil. Samozřejmě až 
po tom, co kolega, s nímž byl na pokoji, 
usnul. Další den jsem se na tuhle návštěvu, 
která se rozrostla, připravil – mísou chle-
bíčků, lahvemi piva a vína. Několik nocí 
jsme takhle sedávali do tří do rána. Přitom 
jsme dohodli výměnu odborných anglic-
kých a německých knih za knihy české. 
V Praze se toho iniciativně ujal archeolog 
docent Jiří Frel. Domluvil se s knihovnicí 
Filozofi cké fakultě Univerzity Karlovy na 
zakoupení knih, které jsem chtěl. A nao-
pak já jsem jí posílal knihy, o něž ona měla 
zájem. Myšlenka se ujala a rozšířila i na 
další knihovny jednotlivce.“

V roce 1962 zajel Mastník do USA na 
mezinárodní kongres historiků. Seznámil 
se tam s dr. Vilém Brzorádem, který vedl 
obdobnou distribuční síť. Začali spolu-
pracovat. A současně se tam seznámil 
s několika Američany, kteří projevili zájem 
jeho činnost fi nancovat. I když tušil, koho 
zastupují, jejich skutečný původ se dově-
děl později.

Knihy za 150 tisíc liber
Po dvanácti letech tedy rozšířil Mast-

ník rejstřík, nyní pod označením Aca-
demic Book Exchange, o zasílání britské 
a americké odborné literatury do všech 
států sovětského bloku. Od konce sedm-
desátých let mu v tom pomáhaly rovněž 
americké konzuláty.

„Pouze na československé univerzi-
ty jsme za tu dobu vyexpedovali knihy 

z oboru historie a politologie celkem za 
sto padesát tisíc britských liber,“ odha-
doval. „Před komunistickými úřady jsme 
předstírali, že je to běžná výměna litera-
tury. Některým adresátům jsme přidáva-
li i exilovou literaturu a časopisy. Občas 
některé tituly Státní bezpečnost zabavila, 
s tím jsme museli počítat. Horší bylo, když 
přišla na to, kdo stojí za fi rmou, která tyhle 
zásilky posílá – obvykle nás varovali lidé 
z Matice slovenské, kteří měli zřejmě výbor-
né kontakty. Potom nezbylo nic jiného, než 
abychom založili jiný podnik a pod jeho 
hlavičkou pokračovali dál. To jsme museli 
udělat asi pětkrát. Je jasné, že jeden člověk 
by tuhle práci nezvládl, bylo nás samozřej-
mě víc. Stejnou výměnu jsme postupně 
zavedli rovněž pro akademické instituce 
v ostatních zemích sovětského bloku.“

Díky těmto zásilkám měli anglisté, his-
torici, politologové a další odborníci na 
univerzitách a v dalších institucích slušný 
přehled o nejnovější literatuře. Dodnes za 
to mnozí lidé Mastníkovi blahořečili. Mís-
topředseda albánské vlády mu dokonce 
poděkoval osobně – do Albánie posílala 
fi rma stovky albánsky psaných exemplá-
řů knihy o historii této země, které sepsal 
kolega z BBC profesor Zavalani.

Když jsem pátral, jestli existovala ještě 
nějaká další podobná organizace, vzpo-
mněl si zakladatel knihovny Libri prohibiti 
Jiří Gruntorád jenom na Brzoráda. „Ale on 
a lidé, kteří to dělali, se tím příliš nechlu-
bili, a to ani po pádu režimu,“ podotkl. 
„Chybí mi prostě fakta.“

Deset milionů kusů přes železnou 
oponu

Odkud na to bral peníze? Když jsem 
se na to vyptával, nejdřív mlžil a mluvil 
o různých britských a amerických nada-
cích. Po čase přiznal: „Byly to peníze od 
CIA. V Rhodesii založila nadaci, přes kte-
rou jsem je dostával. Dělal jsem poklad-
níka pro mnoho lidí – pro různá česká 
vydavatelství v západní Evropě, taky Pavla 
Tigrida jsem vyplácel, aby mohl vydávat 
Svědectví…“ Chtěl jsem vědět, kolik peněz 
měl k dispozici. „Bylo to hodně,“ říkal. 
Jednou prohodil: „Někdy jsem dostával až 
400 tisíc liber ročně.“

V dubnu 2006 mi poslal z Londýna 
nekrolog na vysokého důstojníka CIA 
George C. Mindena s poznámkou: „To byl 
můj sponzor.“ Bral jsem to jako souhlas, že 
mohu tuhle spojitost zveřejnit – dělám to 
až teď. Když jsem dal tohle jméno do inter-
netového vyhledávače Google, našel jsem 
tam nekrology na něho ve všech velkých 
amerických denících.

O tomto zdroji fi nancování nevěděl 
nikdo ani z jeho nejbližších přátel, ani 
příbuzní. I když kamarádi v Británii něco 

takového tušili. Sám Pavel Tigrid, když 
jsem se ho před lety na to pokoušel vyptá-
vat, se o tom odmítl bavit.

Mastník věřil v budoucnost utlačova-
ných národů, věřil v neznatelné, nicméně 
trvalé působení objektivní pravdy na lidi 
– proto se soustředil na produkci určenou 
pro odborníky. Samozřejmě knihy v Čes-
koslovensku zakázané posílal také. Zvláš-
tě od začátku sedmdesátých let, kdy na 
Západě vzniklo několik exilových nakla-
datelství, která vydávala tyhle publikace 
v češtině a slovenštině.

Pravda, vedle Mastníka posílali a pašo-
vali zásilky literatury ze Západu do komu-
nistického Československa a ostatních stá-
tů i mnozí další. Ovšem ti začali později 
a navíc se věnovali především časopisům 
a letákům politického charakteru.

Na východoevropský pas zadarmo
Uprostřed Londýna, poblíž katedrály 

svatého Pavla, otevřel Mastník pod hlavič-
kou Arts Center Craft  v roce 1967 obchod 
s knihami. Vzhledem k tomu, že poblíž už 
další knihkupectví bylo, museli se zaští-
tit prodejem především skla a bižuterie. 
Jedině když tam návštěvník promluvil 
nějakým jazykem východního bloku ane-
bo se rovnou prokázal pasem, mohl si 
vybrat zdarma knihy v celkové hodnotě 
patnácti liber. Někteří kapitáni polských 
a rumunských lidí, které zakotvily v lon-
dýnském přístavu, tam dokonce přiváděli 
své námořníky, někdy i deset dvacet lidí, 
a na ně vybrali zajímavé knihy. Nepochyb-
ně je potom propašovali domů – možná 
rozdali či rozpůjčovali přátelům, možná 
prodali na černém trhu. Rozhodně pro ně 
čtenáři našli.

„Na Karlově univerzitě viselo upozor-
nění o téhle službě v letech 1968–1969,“ 
vzpomínal Mastník. „Nějaký student, jme-
noval se Červíček – nikdy jsem se s ním 
nesetkal – nám dělal takovouhle propagaci 
celý rok.“ Později otevřela fi rma ještě další 
obchody ve Vídni a v Mnichově.

Plných čtyřicet let dodával Mastník 
odbornou a disidentskou literaturu do 
všech zemí sovětského bloku. Takovou 
výdrž neměl nikdo. Začátek roku 1990 
korunoval její majitel činnost jedinečným 
způsobem. Nakoupil množství exilových 
knih, uložil je do dvaceti beden a poslal 
do Památníku národního písemnictví 
a do Univerzitní knihovny v Praze. Později 
pozval na týden do Londýna Jiřího Grun-
toráda a nechal ho, aby si v jeho skladu 
vybral knihy, jaké potřebuje, a nechtěl za 
ně ani korunu. Čin hodný britského gen-
tlemana, který nezapomněl na své kořeny.

Setkání ve Vladislavském sále
Když na podzim 1967 reorganizova-

li Britové československou sekci MI 6, 
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Helenka Polívková tam skončila. V lednu 
1958 se za Zdeňka Mastníka provdala. 
A potom nastoupila jako překladatelka 
a učitelka jazyků na londýnském minister-
stvu zahraničí – kromě češtiny a angličti-
ny ještě ovládala němčinu, francouzštinu 
a srbochorvatštinu.

Otce Mastníka, který jako starý soci-
ální demokrat odmítl přistoupit po slou-
čení této strany s KSČ, už Zdeněk neviděl 
– zemřel začátkem šedesátých let. Matka 
za ním směla poprvé přijet v roce 1964, 
když se politické klima v Československu 
trochu oteplilo.

Po odchodu do důchodu v roce 1979 
se věnoval výměně knih na trase Východ-
Západ ještě intenzivněji.

Od jara 1990 jezdili manželé Mastní-
kovi do své rodně země několikrát ročně 

– za známými a příbuznými. Helenka však 
zemřela 15. března 1996 po půlročním boji 
s rakovinou. Je pochována v českosloven-
ské části vojenského hřbitova v Brookwo-
odu u Londýna.

V říjnu 1998 udělil prezident Václav 
Havel Mastníkovi státní vyznamenání 
Medaili za zásluhy. „To jste si nemyslel, 

pane prezidente, když jsem s vámi před 
třiceti lety natáčel rozhovor pro BBC, že 
se spolu setkáme ve Vladislavském sále,“ 
zažertoval Mastník při předávání na 
Pražském Hradě. Havel se usmál: „To jsme 
byli ještě mládenci.“

13. 4. 2008
Karel Pacner

Florbal SHM Koryčany
Od podzimu minulého roku byla 

v Koryčanech zahájena činnost sportovní-
ho kroužku fl orbalu SHM - Salesiánského 
hnutí mládeže. Pro ty co fl orbal neznají 
jen malé vysvětlení:

Florbal je dnes nejrychleji se rozvíjejí-
cí se sport v ČR, je jednoduchý, zábavný 
a velmi dynamický. Pravidla jsou velmi 
jednoduchá, sežeňte pět hráčů s hokejka-
mi (vyrobenými z umělé hmoty a kompo-
sitních materiálů) a jednoho brankáře bez 
hokejky klečícího na kolenou a střežícího 
branku. V normálních utkáních je tým 
obvykle složen z 10-20 hráčů, z toho je na 
hřišti 5 hráčů a brankář, ostatní střídají 
i během hry. Florbal patří k bezkontakt-
ním sportům. Pravidla zakazují jakékoli 
vrážení, držení, sekání, hákování a jiné 

zákroky, běžné v hokeji či hokejbalu. Proto 
se během hry málokdy vyskytují zranění. 
Mnoho pravidel bylo převzato z jiných 
sportů. Dalo by se říci, že se vzalo vždy to 
nejlepší a spojilo se to všechno dokonale 
dohromady. Výsledkem je fl orbal.

Začátky, se říká, bývají těžké, ale hrá-
či, v kategoriích mladších a starších žáků, 
se do poznávání pravidel a technik tohoto 
sportu vrhli s velkým elánem a odměnou 
jim byla medailová umístění na  bodova-
cím turnaji žáků ve fl orbale o pohár Klubu 
SHM Kroměříž a na turnaji DDM Kyjov.

V zimních měsích zájem narostl do té 
míry, že bylo nutné rozdělit věkové kate-
gorie a přidat tréninkové hodiny, celkem 
se registrovalo 25 hráčů.

Počínaje novou sezonou budou od září 

zahájeny tréninky, přesné termíny budou 
vyvěšeny ve vstupu do sportovní haly. 
V případě zájmu ze strany rodičů, či býva-
lých hráčů tohoto sportu je možno se podí-
let na trénování nových nadějí fl orbalu. 

Za všechny hráče fl orbalu chci poděko-
vat za podporu SHM a obci Koryčany. SHM 
poskytlo vybavení do začátku, tj. hokejky 
a míče, a spolu s obcí Koryčany se podílelo na 
hrazení pronájmu sportovní haly. A nakonec 
výborná aktuální zpráva, do nové sezóny by 
SHM mělo získat nové mantinely, nutné pro 
výuku správné techniky i taktiky hry.

Tímto si všechny mladé fl orbalové 
nadšence dovoluji přizvat do hry, nábor 
nových členů bude probíhat v měsíci září 
souběžně s tréninky.

Daniel Boucník

Záchrana mimozemšťana aneb jak jsme se nestali lovci diamantů
I letos pořádal Turistický oddíl dětí 

(TOD) z Koryčan letní pobyt pro děti. 
Tentokrát na Skavsku u Morkovic. Původ-
ně jsme se měli stát lovci diamantů. Když 
ale kousek od našeho tábora spadl se 
svou lodí mimozemšťan Gregor z planety 
Makarparme a potřeboval naše diaman-
ty pro provoz své vysílačky, rádi jsme mu 
slíbili pomoc. Gregora jsme zachránili, 
diamanty vytěžili a navíc máme spoustu 
zážitků a nových kamarádů. 

V průběhu tábora jsme navštívili pana 
lesníka Konečného a dozvěděli se spous-
tu nových věcí o lese a jeho obyvatelích, 
nás pak navštívila hlídka policie ČR a tak 
jsme si vyzkoušeli, jaké to je být v oble-
ku těžkooděnce nebo sedět v policejním 
automobilu. Také jsme shlédli ukázku 
výcviku psů. Okoupali jsme se na krásném 
koupališti v Morkovicích, vyrobili jsme si 

mandalu z cd nebo malovaný kamínek, 
případně mimozemšťana z hlíny. Zkrátka 
ani chvíli jsme se nenudili. 

TOD děkuje všem rodičům za přebyt-
ky, které věnovali na tábor, paní Markové 
a panu Loučkovi za sponzorský dar.

Za TOD Mgr. Drahomíra Čížková
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Na Skavsko je cesta jako žádná ze sta,
vroubená je stromama.

Šel jsem po ní k ránu, v tom jsem slyšel ránu,
viděl světlo nad náma.

Mimozemšťan ve svém talíři
na Skavsko si to míří (nechtěně).

Talíř se mu rozbil, o pomoc nás prosil:
„Pomozte, zachraňte mě.“

Gregor je z planety, kde maj rádi špagety,
vypráví nám o tom každý den.

Nemaj tam mobily, ani žádný debily,
z talíře je vyhazují ven.

Když má radost očima bliká,
v cizí řeči zahýká: „Ú Í Á“.

Hlavu má jak dýni, neprojde předsíní,
zato mu jde dobře matika.

Chtěl by zpátky domů, potřebuje k tomu
Vysílačku zprovoznit (hned rychle).

Diamanty máme, všechny mu je dáme,
Gregor může domů jít (než chcípne).

Bude zase jíst své špagety,
tohle víme natuty.

A než zmáčkne knofl íky mejdan bude veliký
zahýká nám svoje ahojky.

Mimozemská hymna

Turistický oddíl ve školním roce 2007-2008
V tomto školním roce se turistický oddíl zaměřil na pátrání 

v historii. Zkoumali jsme předky z Koryčan. Hledali jsme všech-
no, co by nás zavedlo do dávné historie. A proto jsme se stali lovci 
lebek, hledali jsme totiž lebky našich předků. Zkoumali jsme taky 
jejich zvyky, složili jsme přísahu, že budeme tak stateční jako oni 
a taky jsme probouzeli sami v sobě bojovníka. Na každé z výprav 

jsme poznávali nová místa, kde jsme zkoumali stopy po předcích. 
Taky rostliny, živočichy a spoustu jiných užitečných věcí. Našli 
jsme i jeskyni s malbami našich předků. 

Snad je z fotek vidět, že jsme se bavili.
Za turistický oddíl dětí zapsala

Mgr. Čížková Drahomíra
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Pohádkové postavičky z Koryčan v Městečku Trnávka
V pátek 13. června vyjížděl autobus 

s postavami z pohádkového lesa směrem 
na Prostějov a dále do Městečka Trnávka. 
Skupinu dětí vedla paní knihovnice, Ilona 
Vybíralová a jako doprovod jelo několik 
rodičů. Městečko Trnávka, jak už bylo 
v našem zpravodaji vzpomenuto, je dal-
ší sídlo, které má v blízkosti hrad jména 
Cimburk, založený stejnou osobou, Ber-
nardem z Cimburka. 

Tato skutečnost vedla k dobrému 
nápadu někoho z vedení obce Městečko 
Trnávka,  aby obě sídla spolu navázala 
bližší spolupráci, Městečko Trnávka letos 
slaví výročí 700 let od první písemné 
zmínky a k tomuto výročí připravili řadu 
kulturních akcí po celý rok. V předvečer 
jedné takové akce jsme tedy přijeli do 
Městečka Trnávka, byli srdečně přijati 
v Mateřské školce a neodkladně byly zahá-
jeny přípravy k vystoupení pohádkového 
lesa. Jednotlivé postavičky se přioděly do 
svých kostýmů a v krátkém průvodu se 
zpěvem, kytarou a bubínkem prošly částí 
obce, jako upoutávka na naši akci. 

Pak se průvod vrátil na dvůr mateřské 
školy, pohádkové postavy zaujaly svoje 
stanoviště a už se začaly trousit návštěv-
níci, děti za doprovodu rodičů. U někte-
rých postaviček bylo nabito, velký zájem 
byl o Krakonoše a jeho byliny, kolem čer-
tů bylo natolik těsno, že hlavnímu čerto-
vi někdo v tlačenici příšlápnul oháňku 
(prý omylem, nechtěně), velký zájem byl 
i o perníkovou chaloupku s jejími sladký-
mi produkty. 

Po skončení produkce následoval 
oběd a pak návštěva školy, kde byla krás-
ná výstava k výročí obce. Výstavu při-
pravili hlavně děti a dali si na ní záležet, 
takže se všem líbila. Všem našim dětem se 
líbila nová, supermoderní budova školy, 
která děti ohromila svými vymoženost-
mi. Některé děti dokonce tvrdily, že do 
takové školy by rády chodily. Zvláště od 
virtuální tabule se některé děti nemohly 
odtrhnout, takovou atrakci jsme viděli 
poprvé. 

Další části dne byla vycházka na zří-
ceninu hradu Cimburka. Prošli jsme čás-

ti obce, seznámili se s její nejstarší částí 
a došli na zřícenu Cimburka. Hrad je větší 
zříceninou než náš Cimburk, zachovalo je 
z něho jen několik zdí. Jeho okolí však je 
romantické, je méně vzdálené od městeč-
ka než náš hrad od Koryčan a tak jsme si 
cestou vybrali trasu na příští pohádkový 
les. Takže realizace příští rok nebude už na 
dvoře mateřské školky, ale v lese. 

Po krátkém občerstvení na základně 
následoval dětská diskotéka na hřišti, kde 
vystoupila oblíbená skupina Maxim Tur-
bulenc. Ve stanovený čas odjezdu autobu-
su se nikomu domů ještě nechtělo, takže 
následovalo dlouhé loučení a po něm se 
konečně autobus rozjel na zpáteční cestu. 
Takže pátek třináctého nepotvrdil pověst 
nešťastného dne, ale pravý opak.

Musíme poděkovat všem místním, 
především zaměstnancům mateřské 
školky, za jejich péči o nás, která byla po 
všech stránkách perfektní. Cítili jsme se 
tam opravdu jako doma a rádi bychom 
přijeli za rok znovu.

Ing. Jaroslav Kočí
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Kontakt:
606 720 822

PENÍZE IHNED!

Galerista nabízí 600 000 Kč za galerijní 
a špičkové obrazy s folklorní tématikou
                   s těmito motivy: 

Poutě, procesí, 
jarmarky, 
koňské a 
dobytčí trhy, 
slavnosti, 
práce na polích, na loukách, ve vinohradech, v lesích aj.

interiéry chalup, 
hudebníci, 

hudci, cimbálové 
muziky, 

podobizny

Až 600 000 Kč 
za tyto autory:

Jano Alexy, Vlaho Bukovac, Alois Kalvoda, Jano Köhler, Josef Konečný, 
Otto Molitor, Josef Prokop, Jan Koula, Martin Benka, František Milan 

Lejček, František Kudláč, Jan Kreutz, Karel Benedík, František Bezděk, 
Camillo-Daněk, Jan Čumpelík, Jaroslav Dobrovolský, Bohumír Dvorský, 
Ludvík Ehrenhaft, Antoš Frolka, Rudolf Gajdoš, Roman Havelka, Vladimír 

Hroch, Miloš Jiránek, Joža Koudelka, Rudolf Livora, Stanislav Lolek, 
Cyril Mandel, Mega, Alfons Mucha, Jakub Obrovský, Otto Ottmar, Vojtěch 

Pernica, Bedřich Saňa, Karel Sup, Miroslav Sylla, Vladimír Štěpánek, 
Max Švabinský, Jindřich Tomec, Joža Uprka, Vladislav Vaculka, Vladimír 

Vašíček, Zdeňka Vorlová-Vlčková, Jaroslav Votruba, Oldřich Zezula, 
Jan Znoj, Karel Žádník, Cecilie Marková z Kyjova

Máte na půdě staré jízdní kolo 
po dědovi (pradědovi)

nebo jakékoli součástky na něj?
Možno i dámské.

I dobové oblečení pánské i dámské včetně doplňků.
To vše z roku 1900 až 1940 koupím!!!

Volejte 604 853 255
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